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USR la Senat
Lider de grup
Iată câteva dintre cele mai importante acțiuni și
luări de poziție din această sesiune parlamentară:

Domnule Predoiu, fie nu ați răspuns, fie ați dat răspunsuri de-a dreptul hilare. Nu
ne-ați răspuns, cine sunt sursele neoficiale? În câte dosare ați mai făcut apel la
aceste surse neoficiale? Această greșeală gravă nu este o eroare. Nu este nici pe
departe prima pe care o faceți - ați făcut același tip de afirmații și pentru dosarul
„10 august” și pentru dosarele Kövesi. Ați demonstrat din nou că nu sunteți
ministrul justiției, ci sunteți un ministru al corupției. Aveți posibilitatea să vă dați
demisia. Pentru binele justiției din România, vă cerem s-o faceți imediat.
(intervenție în plenul Senatului, 15 februarie)

Ministrul Justiției, Cătălin Predoiu, pentru a da explicații cu privire la
implicarea sa într-un dosar aflat pe rol, în contextul în care a afirmat că
inculpatul a fost achitat, deși instanța nu pronunțase sentința.

MINIȘTRII PSD-PNL CHEMAȚI SĂ DEA EXPLICAȚII 
I-am chemat în Parlament, la Ora Guvernului, pe:

Domnul ministru trebuie să ne explice de ce, în loc să reducă din cheltuieli și să
adopte măsuri care să stimuleze economia, Guvernul supraimpozitează munca și
majorează taxele pentru cei care produc. (comunicat de presă, 27 februarie)

Ministrul Finanțelor, Adrian Câciu, să ne explice de ce cresc încontinuu
prețurile, taxele și datoria publică.

România este pe cale de a pierde miliarde de euro din PNRR, pentru că ministrul
Budăi apără specialii. Actuala coaliție este gata să sacrifice dezvoltarea României,
sute de kilometri de autostradă, construirea de spitale și școli, de dragul
specialilor de partid. (comunicat de presă, 26 aprilie)

Ministrul Muncii, Marius Budăi, să ne spună când va tăia pensiile speciale și
când se va apuca de reforme.

Doamnă președintă a Senatului, vă rog să-i atrageți atenția doamnei Deca de
necesitatea de a răspunde întrebărilor pe care românii și le pun pe subiectul care-
i interesează cel mai mult – educația, și pe care USR i le-a pus. Nu să vină să țină
discursuri unei săli goale, pentru că PSD și PNL au decis că nu-i interesează
educația din România. (intervenție în plenul Senatului, 05 aprilie)

Ministrul Educației, Ligia Deca, să clarifice încotro are de gând să ducă
învățământul românesc.
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USR la Senat. Lider de grup

Este lupta USR începută încă de la intrarea în Parlament - noi, USR, am pus presiune
săptămână de săptămână, am ieșit în stradă, am strâns peste 100.000 de semnături și
am depus 5 legi de eliminare a pensiilor speciale, blocate cu anii de PSD și PNL. Prin
votul din plen, am făcut un pas pentru eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor.
Nu ne oprim aici, cerem desființarea tuturor pensiilor speciale.

STOP PENSII SPECIALE
Eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor, vot în Parlament

USR a introdus în PNRR eliminarea
pensiilor speciale. PSD și PNL au mimat
desființarea lor, venind în Parlament cu o
lege care aduce doar modificări de fațadă.
USR este singurul partid care a votat
împotriva acestei legi și a sistemului de
pensii speciale.

Vot împotriva legii PSD-PNL de
salvare a tuturor pensiilor speciale

ÎN INTERESUL CETĂȚENILOR

Am obținut ca legea USR anti-fugari să fie dezbătută în procedură de
urgență la Senat. Această inițiativă legislativă instituie o serie de măsuri,
astfel încât condamnații să nu mai poată fugi din țară pentru a scăpa de
închisoare. În plen, însă, legea a fost respinsă PSD și PNL. Românii vor
continua să privească cum dispar către destinații călduroase alte și alte
specimene, inspirate de mesajul: “Furați în liniște, PSD și PNL vă protejează”.

Acțiuni de control legislativ

Am solicitat în Plenul Senatului ca inițiativa PSD-PNL, prin care se încearcă
împiedicarea cetățenilor de a protesta, să primească raport și de la Comisia
pentru drepturile omului. PSD-PNL s-au opus; este absolut de neacceptat ca
o inițiativă cu impact major asupra drepturilor cetățenilor români să nu
treacă și prin această comisie.

Am solicitat termenul maxim de dezbatere pentru noul Cod al urbanismului:
această lege care va afecta felul în care se va construi în România trebuie
dezbătută temeinic, nu trecută pe repede-înainte.

Am criticat practica PSD-PNL de a trece tacit cât mai multe inițiative
legislative și am solicitat exigență în comisii. Prin acumularea de legi care
trec tacit, PSD-PNL condamnă Senatul la irelevanță.



Ce am făcut pe plan legislativ

Potrivit legii actuale, paşaportul CRDS este document de călătorie și nu act de identitate,
pentru că pe acesta nu figurează adresa cetățeanului. De aici, nenumărate probleme pentru
cei aprox. 1 milion de români cu pașapoarte CRDS: nu-și pot deschide un cont bancar în
țară, au mari dificultăți când interacționează cu administrația românească, nu pot beneficia
de drepturile lor garantate prin Constituție. 

Am semnalat de nenumărate ori situația ministerului de interne, iar răspunsul a fost mereu
același: “ministerul este la curent cu problema și are în vedere reconsiderarea  legislației”.
Această problemă trenează de 20 de ani; cât să mai aștepte oare cetățenii?

ACTE DE IDENTITATE PENTRU ROMÂNII DIN DIASPORA

Recunoașterea pașaportului
CRDS ca act de identitate
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Cărți electronice de identitate și pentru Diaspora

pașaport CRDS = pentru
cetățenii români cu
domiciliul în străinătate

legea te obligă să
predai cartea de
identitate

Am depus o inițiativă legislativă pentru a reda drepturile românilor din Diaspora, posesori de
pașapoarte CRDS. Soluția este una simplă: înscrierea adresei din străinătate pe pașaportul
CRDS și recunoașterea acestuia ca act de identitate. 
Status: inițiativa a fost respinsă în plenul Senatului.

Parlamentarii PSD-PNL au avut două opțiuni: fie să
legifereze pentru drepturile românilor din Diaspora,
fie să continue să le pună bețe în roate. Prin
respingerea inițiativei USR, au ales a doua cale. 

Lipsa de voință politică
îngrădește drepturile
românilor din
Diaspora.

Cetățenii din Diaspora sunt discriminați pentru că statul român nu le eliberează acte de
identitate. Suntem pe cale să schimbăm această situație. 
Am susținut propunerea ce prevede cărți electronice de identitate și pentru românii cu
domiciliul în Diaspora. Am reușit să conving restul parlamentarilor să adopte un raport de
admitere și să o voteze la Senat. Mai mult, am depus amendamente pentru ca statul să
elibereze aceste documente în termen de cel mult 1 an de la data realizării condițiilor
tehnice. Astfel, nu va exista riscul ca legea să fie implementată la sfântu-așteaptă.
Status: amendamentele se află în dezbatere la Camera Deputaților.

legi care sunt implementate
la sfântu-așteaptă

amendamente pentru
a obține termene clare



La alegerile europarlamentare din 2019, au fost oameni care au
stat ore întregi la cozi sau nu au putut vota. Așa ceva nu trebuie să

se mai întâmple în 2024. Din fericire, avem deja mecanismele
implementate la ultimele două rânduri de alegeri - prezidențiale și
parlamentare. Tot ce trebuie să facem este să transpunem aceste

bune practici, fără să fie nevoie să reinventăm roata.

Ce am făcut pe plan legislativ
O MAI BUNĂ DESFĂȘURARE A ALEGERILOR
EUROPARLAMENTARE ÎN DIASPORA

0606

Situații precum cele din 2019, când mii de români nu au putut să-și
exercite dreptul la vot, nu trebuie să se mai repete. De aceea, am depus
o propunere legislativă care îmbunătățește procesul electoral pentru
alegerile europarlamentare în străinătate. Este vorba de măsuri precum:

vot prin corespondență

desfășurarea votului pe durata a două zile

deschiderea unor secții de votare
suplimentare la solicitarea comunităților

extinderea perioadei de votare după închiderea
secțiilor, dacă la coadă încă se mai află persoane

generarea electronică a listelor de vot

proces clar de completare a birourilor electorale
din străinătate cu mai mulți membri, la nevoie

monitorizarea prezenței la vot prin intermediul
tehnologiei care împiedică votul multiplu

În 2019, USR a demarat campania ”Stop cozi la vot!” și a organizat zeci de sesiuni de lucru în
diverse țări și comunități. Sugestiile rezultate au fost înaintate Comisiei speciale comune a
Parlamentului care le-a luat în considerare, rezultând un pachet legislativ solid ce a dus la o
bună desfășurare a alegerilor prezidențiale din 2019 și parlamentare din 2020. E nevoie ca
aceste măsuri, care au facilitat exercitarea dreptului de vot și au conferit mai multă
transparență și corectitudine procesului electoral la ultimele două rânduri de alegeri, să fie
puse în aplicare și la alegerile europarlamentare care vor avea loc în 2024. 

Status: inițiativa a fost înregistrată la Senat pentru dezbatere.

EUROparlamentare

Sursa: USR
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Ce am făcut pe plan legislativ
INIȚIATIVELE CETĂȚENEȘTI, 
DEZBĂTUTE OBLIGATORIU ÎN 40 DE ZILE

40zile

Legea noastră își propune să le reamintească
oamenilor din administrație - primari, cei din

consiliile locale - că nu sunt șefii cetățenilor, ci
sunt acolo în slujba acestora, iar o inițiativă

cetățenească trebuie tratată cu mare
responsabilitate. 

Implicarea cetățenilor pe plan local, acolo unde locuiesc, contribuie la schimbarea
comunităților în bine. De aceea, este important ca vocea cetățenilor să fie ascultată și luată
în calcul. 

Cetățenii au posibilitatea de a propune consiliilor locale sau judeţene proiecte de hotărâri.
Codul administrativ nu prevede însă un termen până la care inițiativele cetățenești trebuie
supuse la vot. Așa se face că există cazuri în care inițiativele cetățenești nu au fost niciodată
luate în considerare. Pur și simplu, unii politicieni ignoră cu bună știință voința cetățenilor. 

Această problemă ne-a fost semnalată de președinta USR Mangalia, care în vara anului
2022 a depus la secretariatul primăriei cele peste 2000 de semnături de la localnici pentru
salvarea Pădurii Comorova, singura pădure de pe coasta Mării Negre, din mâinile
dezvoltatorilor imobiliari. De atunci, nu se întâmplă nimic, proiectul inițiat și susținut de
locuitorii Mangaliei este ținut la sertar.

În acest context, alături de colegul meu senator de Constanța, Remus Negoi, am depus o
propunere legislativă pentru a corecta situația. Mai exact, introducem un termen clar, de cel
mult 40 de zile, până la care inițiativele cetățenești trebuie dezbătute și votate în ședințele
consiliilor locale sau județene. Astfel, administrațiile locale nu vor mai putea sări peste
voința cetățenilor, așa cum se întâmplă acum.

Status:  inițiativa se află în dezbatere la Camera Deputaților.
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Ce am făcut pe plan legislativ
EDUCAȚIE FĂRĂ GRANIȚE

Amendamente incluse în
noua lege a educației

Grupe de acomodare cu rol extins
pentru elevii care se întorc în România
Sprijinim elevii în dobândirea unui nivel
corespunzător de limbă română şi în
recuperarea decalajelor de orice fel.

Posibilitatea ca elevii din Diaspora să
susțină evaluarea națională sau
bacalaureatul. 

Rămân însă amendamente
importante pentru Diaspora
respinse de PSD-PNL:

Școli românești în afara granițelor țării
Am adus clarificări pentru ca aceste școli să se înființeze cu adevărat, să nu mai existe doar
simple prevederi pe hârtie ce nu sunt puse în aplicare; am prevăzut ca acestea să funcționeze
acolo unde au nevoie comunitățile, nu unde vrea cine știe ce funcționar de la București.

Cursul de limbă, cultură și civilizație românească oferit de Institutul Limbii Române
De peste 15 ani, cursul LCCR este forma cea mai extinsă de predare a limbii române în
Diaspora. Am propus ca Institutul Limbii Române să își păstreze atribuțiile în ceea ce privește
predarea acestui curs, să fie finanțat și recunoscut ca atare. Totodată, am dorit să
reglementăm statutul persoanelor care predau acest curs.

Am prevăzut ca statul să poată susțină asociațiile care au pus pe picioare cursuri de limbă
română sau școli românești ce funcționează astăzi cu succes.

Sprijinirea inițiativelor independente

Am propus ca acestea să funcționeze în sistem hibrid și am prevăzut o direcție specializată
în cadrul ministerului, care să ofere suport în acest sens. Totodată, am dorit să existe
manuale școlare de învățare a limbii române și centre de testare în Diaspora.

Acces facil la școli românești și la cursuri de limbă română

Prin respingerea acestor amendamente, PSD și PNL nu au făcut
decât să arate, din nou, că nu le pasă de copiii români din afara
granițelor. De fapt, preocuparea lor a fost să înființeze o nouă
instituție-sinecură pentru Diaspora, așa numitul Centrul
Național Românesc pentru Învățământ la Distanță. 



Ce am făcut pe plan legislativ
STABILITATE ÎN EDUCAȚIE

predictibil.

Am propus, prin amendamente la legea educației, ca în învățământ să se aplice principiul
predictibilității la nivel de evaluare: să nu mai fie posibil ca evaluarea națională sau
bacalaureatul să se schimbe peste noapte, orice schimbare legată de aceste 2 examene să se
aplice doar noilor promoții de elevi. 

De treizeci de ani, ministru după ministru a abuzat și
abuzează în continuare de puterea pixului ca să facă
schimbări bruște. Prin respingerea acestor
amendamente, PSD și PNL au arătat foarte clar că vor
ca educația să fie în continuare o brambureală la
mâna politicienilor. 

Schimbările din învățământ care, de multe ori, apar de pe-o zi pe alta bulversează atât elevii, cât și
cadrele didactice și afectează calitatea actului educațional.

Fără alba-neagra cu examenele copiilor!

Asigurări de sănătate pentru toți elevii și studenții
Mulți studenți români cu domiciliul în România, dar care învață în străinătate, au fost nevoiți să se
adreseze instanțelor de judecată pentru a putea beneficia de asigurări de sănătate fără plata
contribuției. Printr-o interpretare eronată a legii, CNAS nu le recunoaștea acest drept.

Prin amendamente la o inițiativă legislativă ce aduce modificări în domeniul sănătății, am reușit să
introducem dreptul la asigurare de sănătate gratuită și pentru elevii sau studenții români care
învață în străinătate.

Status: inițiativa a fost votată de Senat și se află în dezbatere la Camera Deputaților.

asigurat.

Sper ca toți deputații să voteze rapid această
inițiativă, astfel încât să le arătăm elevilor și
studenților care învață în străinătate că statul
român îi tratează cu respect. 
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Ce am făcut pe plan legislativ
O NOUĂ LEGE PROMULGATĂ

Proiectul pe care l-am inițiat în 2022 alături de colegii mei, Silvia Dinică și Iulian Lorincz, a fost
promulgat și a devenit lege.

Pe de-o parte, victimele forțate să presteze muncă sexuală sau să practice cerșetoria nu vor mai fi
sancționate. Conform legii vechi, persoana traficată putea răspunde în fața autorităților pentru
faptele la care era forțată.

Pe de altă parte, acordăm un sprijin real victimelor, prin facilitarea accesului la acte de identitate.
În cazul persoanelor cărora le-au fost confiscate documentele de către traficanți, accesul imediat
la servicii de asistență, sprijin și protecție este direct legat de deținerea unor documente de
identitate. Am introdus 3 măsuri complementare în acest sens:

Legea USR privind protejarea și sprijinirea
victimelor traficului de persoane 

Am reușit să transpunem în
legislația națională norme

europene de protecţie a
victimelor traficului de

persoane. Sper ca legea
USR să constituie un prim

pas spre măsuri care să
ajute victimele și să prevină

traficul de persoane.
 

Eliberarea documentelor mult mai rapid, în maximum 15
zile (de la 30 de zile așa cum era înainte)

Conferirea dreptului de a avea orice tip de act de
identitate, ceea ce înseamnă că victimele nu vor mai
depinde de cărți de identitate provizorii și vor putea avea
documente cu valabilitate extinsă, ca orice cetățean

Posibilitatea ca domiciliul declarat să fie sediul unui birou
de avocatură ori al unei organizații neguvernamentale,
pentru siguranța acestor persoane.
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Am întrebat care este stadiul înființării Consulatului de la Frankfurt.
Am solicitat explicații cu privire la postul de ambasador în Franța,
care era vacant din vara anului 2022. Aproximativ 3 luni mai târziu, a
avut loc audierea în Parlament a noului Ambasador.
Am vrut să știu ce măsuri au fost implementate pentru a stopa
programările consulare efectuate de intermediari, în mod abuziv.
Am semnalat problemele cu care se confruntă foarte multe românce
stabilite în Turcia, în urma schimbărilor de nume intervenite acolo.
Am vrut să aflu ce a determinat Guvernul să-și schimbe poziția,
alăturându-se grupului de state care solicită introducerea votului cu
majoritate calificată la nivelul UE, în domeniul politicii externe şi al
securității.

Întrebări și interpelări 
către Guvern

AFACERILOR EXTERNE
MINISTERUL

Am transmis în mod constant întrebări și interpelări, pentru a semnala problemele identificate
și a soluționa diferitele sesizări primite de la cetățeni. Iată câteva dintre întrebările și
interpelările adresate Guvernului în perioada ianuarie-iunie 2023:

MUNCII
MINISTERUL

Am adus în atenție necesitatea desemnării unui nou atașat pe probleme de muncă
în Olanda, care să poată veni în sprijinul cetățenilor aflați în situații dificile.
Am semnalat problemele cu care s-au confruntat o serie de cetățeni cu privire la
recunoașterea vechimii în muncă pentru perioadele lucrate în străinătate.

JUSTIȚIEI
MINISTERUL

Am vrut să știu ce măsuri are în vedere pentru accelerarea ritmului de soluționare
a dosarelor de cetățenie de către Autoritatea Națională pentru Cetățenie. 

ANTREPRENORIATULUI
MINISTERUL Am solicitat informații despre incubatoarele de afaceri, precum și

informații referitoare la sprijinul acordat de către stat cetățenilor în
vederea dezvoltării de noi întreprinderi mici și mijlocii. 

EDUCAȚIEI
MINISTERUL

Am vrut să aflu poziția sa față de derapajul domnului Iohannis care a făcut
declarații dure la adresa cadrelor didactice, în contextul grevei din învățământ.

AEP
PREȘEDINTELE

Am semnalat necesitatea actualizării legislației privind alegerile pentru Parlamentul European,
pentru a se evita situația din mai 2019 când au fost înregistrate nereguli grave, mai ales în Diaspora. 

Noi, USR, am susținut de la bun început necesitatea
revizuirii tratatelor și eliminării blocajelor unilaterale,

prin introducerea votului cu majoritate calificată. 



fost președinte al PNL Diaspora; în timpul audierilor nu a fost în
stare să precizeze ce apariții de carte românească intenționează să
promoveze prin intermediul institutului cultural

fost membru PNL, fără nicio experiență în managementul cultural,
care abia a început să ia lecții de limbă germană; la audieri, nu a
știut să dea cateva exemple de oameni de cultură germani pe care
i-ar putea implica în activitatea institutului

AUDIEREA DIRECTORILOR ICR
În comisiile reunite ale Parlamentului, am audiat candidații propuși pentru conducerea
reprezentanțelor Institutului Cultural Român (ICR) din Lisabona, Madrid, Budapesta, Berlin,
Chișinău, Bruxelles, Londra. 

USR este singurul care a votat împotriva sinecurilor de partid de la:

Diplomație parlamentară

ICR LISABONA, 
Director

ICR BERLIN, 
Director-adjunct 

ICR CHIȘINĂU, 
Dire ctor

o colaboratoare apropiată a oligarhului fugar Plahotniuc, cel care a
controlat Republica Moldova timp de aproape un deceniu

În contextul sinecurilor pe bandă rulantă la reprezentanțele din străinătate, i-am
solicitat președintelui ICR să vină în Parlament să explice politica de cadre a ICR.

Seria de numiri politice este dusă la un nivel de agresiune de neacceptat. Să vii să propui
la ICR Chișinău o colaboratoare apropiată a oligarhului Plahotniuc, doar pentru că îți
impune PSD, mi se pare o insultă la adresa statului român și a relației statului român cu
Republica Moldova. Dacă nu puteți face față ordinelor politice, dați-vă demisia. 
(mesaj către președintele ICR la audierile din Parlament, 29 martie)

Presiunea pe care USR a făcut-o, alături de comunitatea românească din Marea
Britanie, de partenerii britanici și de personalități ale culturii românești, a dat
rezultate. Am reușit să oprim dezastrul de la ICR Londra: în luna martie, Parlamentul
a votat revocarea dnei. Catinca Nistor, iar în iunie, am dat un aviz favorabil dnei.
Aura Woodward, care va prelua conducerea institutului cultural din Londra. 

Cum am pus presiune?
Noi, USR, am fost singurii care am votat împotriva numirii Catincăi Nistor - am
filmat aceste audieri pentru a expune incompetența și numirile de la ICR făcute
pe linie de partid;
Am revenit cu interpelări numeroase;
Am transmis memorii și scrisori oficiale prin care am solicitat demiterea acesteia;
Am pus pe ordinea de zi a Comisiei pentru politică externă memoriul primit de la
o asociație românească, care solicita demiterea acestei persoane de la
conducerea ICR Londra.
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Diplomație parlamentară
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La sfârșitul lunii martie, m-am aflat la Paris pentru a sprijini demersurile asociației DOR
Academy de înființare a unei secții de limba română la Liceul Internațional din Saint-
Germain-en-Laye. Am avut o întâlnire de lucru la Palatul Bourbon cu Natalia Pouzyreff,
deputata din circumscripția de care aparține liceul. Prin înființarea acestei secții, copiii din
vestul Parisului ar putea avea acces la un învățământ de calitate în limba română, în
completarea învățământului francez. 

Am profitat de această ocazie pentru a discuta, de asemenea, și despre dosarul
Schengen. Am primit reconfirmarea susținerii din partea Renaissance, partidul nostru
parter la nivel european, aflat la guvernare în Franța.

Proiectul de înființare a unei secții de limba
română ar permite României să se alăture
grupului celor 10 țări europene care dispun în
Franța de astfel de secții internaționale de
prestigiu. 

LIMBA ROMÂNĂ ÎN EUROPA

AUDIERI DE AMBASADORI

Nominalizarea domnului Maxim ca ambasador în China este o ilustrare perfectă a stării
de degradare înaintată la care domnul Iohannis duce diplomația românească. Domnul
Maxim are un profil care pare solid ca funcționar în domeniul comerțului internațional.
Însă, datoria domnului Iohannis și a ministerului de externe era să aibă o bază de
diplomați cu experiență, din care să propună pe cineva care să ne reprezinte printr-o
poziție solidă în capitala celei de-a doua puteri mondiale.
(intervenție în comisiile reunite, 13 iunie)

Am audiat ambasadorii care vor pleca la post în țări precum Franța, China, Thailanda sau
Egipt. USR este singurul partid care a votat împotriva numirii ambasadorului propus pentru
China:



Diplomație parlamentară

În cadrul dezbaterii, am punctat importanța dialogului bilateral și am subliniat faptul că
aderarea la UE implică un proces continuu de modernizare a instituțiilor și de
respectare a valorilor democratice.

ÎNTÂLNIRI CU DELEGAȚII OFICIALE 
Membrii comisiei pentru integrare europeană, Parlamentul Georgiei

Am discutat despre importanța comunității românești din Germania, progresele făcute
la nivel legislativ de către Germania în timpul pandemiei în ceea ce privește protecția
muncitorilor străini și modul în care pot fi preluate aceste bune practici și în alte țări.

Parlamentari din Germania, membri ai grupului de prietenie

Am abordat subiectul securității în regiunea Mării Negre, accentul fiind pus pe
consolidarea Parteneriatului Strategic România-SUA, precum și pe modalitățile de
susținere a parcursului european al Republicii Moldova.

Delegația “Black Sea Task Force”, Consiliul Atlantic SUA
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În februarie, am luat parte la Viena la cea de-a 22-a Reuniune de iarnă a Adunării Parlamentare a
Organizaţiei pentru Securitate şi Cooperare în Europa (AP OSCE). Lucrările au coincis cu
marcarea unui an de la declanșarea de către Rusia a războiului împotriva Ucrainei.

În acest context, am adoptat documentul Acţiune la împlinirea unui an de la războiul Rusiei
împotriva Ucrainei. Ne-am angajat, ca membri ai Adunării, să lansăm un îndemn către guvernele și
instituțiile internaționale, pentru ca acestea să susțină deopotrivă apărarea Ucrainei și eforturile
sale de a-și restabili suveranitatea și integritatea teritorială. 

La începutul lunii martie, pe plan intern, am reușit să punem pe ordinea de zi a Parlamentului și să
adoptăm declarația inițiată de USR de susținere a Ucrainei, prin care se condamnă cu
fermitate războiul Rusiei împotriva Ucrainei și se reafirmă sprijinul pentru poporul ucrainean.
Totodată, documentul subliniază necesitatea sprijinirii procesului de aderare la UE a Ucrainei, a
Republicii Moldova şi a Republicii Georgia. 

Acțiuni pe plan extern

Prin această declarație, USR a reușit 
să așeze Parlamentul României 

în rând cu celelalte parlamente UE care și-au
manifestat clar poziția față de agresorul rus.

REUNIUNEA DE IARNĂ A AP OSCE: RĂZBOIUL DIN UCRAINA 

În cadrul efortului de a contribui la rezolvarea aderării României la Schengen, am inițiat
colaborarea la nivel parlamentar, prin întâlniri de lucru cu omologii mei, liderii grupurilor
parlamentare ale partidelor din ALDE – Alianța Liberalilor și Democraților pentru Europa.

Am început la Viena, unde m-am văzut cu Beate Meinl-Reisinger, președinta Partidului Noua
Austrie și Forumul Liberal (NEOS), lidera grupului parlamentar, și cu responsabilul pentru politică
externă, parlamentarul Helmut Brandstätter. Avem susținerea fermă a parlamentarilor NEOS, care
au început demersurile necesare la nivel național.

Am continuat seria de acțiuni cu întrevederi cu liderii grupurilor parlamentare liberale din
Germania și Suedia - Christian Dürr și Michael Link, din partea Partidului Liber Democrat (FDP) și
Lina Nordquist, reprezentanta Partidului Liberal (Liberalerna) din Parlamentul suedez. Poziția
acestor două țări este una favorabilă aderării României, însă avem nevoie de susținerea lor
pentru ca dezbaterea pe tema Schengen să rămână o prioritate pe agenda europeană.

Locul României este în Schengen și este de datoria
întregii clase politice să depună toate eforturile
necesare pentru a se ajunge la un consens european. 

LOCUL ROMÂNIEI ESTE ÎN SCHENGEN 



Am luat parte la Bruxelles la summitul liderilor Renew Europe, unde am discutat despre
provocările actuale și viitoare pentru Europa, precum și despre pregătirea alegerilor
europarlamentare din 2024. 

Am discutat despre schimbările climatice și am avut ocazia să expun punctele de vedere
relevante pentru România în vederea tranziției către o gestiune adecvată a activităților umane. În
cadrul mesei rotunde au luat parte, de asemenea, ministrul afacerilor externe și fost prim-ministru
al Irlandei, Micheál Martin, președinta Parlamentului lituanian, Viktorija Cmilyte-Nielsen, precum și
parlamentarul danez, Martin Lidegaard.

Acțiuni pe plan extern

Obiectivul nostru, alături de grupul parlamentar european
din care facem parte, Renew Europe, este construirea unei
Europe mai puternice, în continuă dezvoltare, prin care să

îmbunătățim standardul de viață al tuturor cetățenilor. 

SUMMITUL LIDERILOR RENEW EUROPE 
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Summitul liderilor Renew Europe
Bruxelles, 29 iunie 

https://www.linkedin.com/in/ACoAABk2gIIBmL5fIlF2RMNdw40AHcKJu1gkSs8
https://www.linkedin.com/in/ACoAABAdZGQBPtQaSRA30hefaSYbDRKy1-_TLtQ
https://www.linkedin.com/in/ACoAAAGBaukBBUz_EKgzwVSoTYnkTjicMm99Ubg


Proiectul
USR te ascultă
Problemele și nevoile românilor nu trebuie să iasă la
iveală doar înainte de alegeri. Responsabilitatea
noastră, a celor care am fost aleși, este să păstrăm un
contact direct cu cetățenii. De aceea, USR a lansat
proiectul USR te ascultă prin care mergem din ușă
în ușă pentru a vorbi direct cu cetățenii și a înțelege
care sunt cele mai importante probleme cu care se
confruntă.

În prima jumătate a acestui an, am ajuns în peste 40 de localități din țară. Ca senator de
Diaspora, este important să iau pulsul comunităților din care mulți român decid să plece la
muncă în străinătate. Ca lider de grup la Senat, profit de fiecare ocazie pentru a organiza și
conferințe de presă prin țară, alături de colegii mei, în care prezentăm atât activitatea din
Parlament, cât și realizările USR pe plan local.

Nevoile comunității
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Proiectul 
USR te ascultă

Iași
întâlniri la Mitropolie
și Episcopie

Bârlad
conferință de presă alături
de viceprimărița USR, Ana-
Maria Vintilă

la Roman, Piatra Neamț și
Tazlău, unde am strâns

semnături pentru petiția USR
”Tăiați pensiile speciale” 

Ne amț

unde am dat peste o mulțime de
persoane cu rude plecate în străinătate;

am analizat ce i-ar aduce înapoi acasă.

Vaslui

Timiș
la Cenad și Foieni, alături de primarii USR
+ participare la deschiderea ”Timișoara 2023 -
Capitala Europeană a Culturii”

la Nana, unde
primarul pretinde că

apa nu urcă la deal

Călărași
Olt
de vorbă cu locuitorii din
Slatina despre prețul crescut
la apă

Cluj
conferință de
presă - despre
eșecul licitațiilor
pentru centura
orașului

Sectorul 3
salvarea parcului IOR

Deva
participare la evenimentul USR Dizabilități,
alături de persoane cu dizabilități, activiști și
specialiști în domeniuBrașov

Alba

Focșani

Târgu-Mureș

Brăila
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Alături de voi: 
acasă, în Europa, pretutindeni
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Sesizări preluate și rezolvate

Luări de poziție
Deplasări în țară: proiectul USR te ascultă

Întrebări/interpelări către Guvern

Întâlniri oficiale sau de lucru

Întâlniri cu comunitățile din Diaspora

25

15
72

25

109
43

Propuneri legislative inițiate sau co-inițiate27
18 Amendamente depuse

Echipa cabinetului este
compusă din 4 angajați
și  2 colaboratori .  

Salarii
33%

Taxe și impozite salariați
25%

Deplasări
16%

Alte cheltuieli
10%

Consultanță media
8.5%

Consultanță juridică
7.5%

radu.mihail@senat.ro

www.facebook.com/RaduMihailOficial

www.radumihail .ro

Facebook Messenger:  m.me/radumihailoficial

Activitatea parlamentară
în cifre

Contact

CABINET
CHELTUIELI

CABINET PARLAMENTAR
COMPONENȚĂ

2020

http://m.me/radumihailoficial


Hai și tu
alături de noi
https://usr.ro/inscriere/

https://usr.ro/inscriere/
https://usr.ro/inscriere/

